MDPI 期刊Processes撤稿：数据存疑，作者与评审关系引争议
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近日，MDPI 旗下期刊《Processes》（影响因子 2.8，Q2 区，ISSN: 2227 - 9717）对一篇论文进行了撤稿处理。该论文题为 “Physical and Thermal Studies of Carbon - Enriched Silicon Oxycarbide Synthesized from Floating Plants”，发表于 2019 年，研究单位涉及国立台北科技大学化学工程与生物技术系等多个机构，作者包括 Guan - Ting Pan、Siewhui Chong 等。
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最初，期刊编辑部注意到该特刊中多篇论文存在未披露的利益冲突和引用违规问题，其中就包括这篇论文。随后，编辑部和编辑委员会展开调查，发现论文作者与负责同行评审的学术编辑之间存在近期合作关系，这可能构成利益冲突，且不符合 MDPI 关于特刊投稿处理的利益冲突政策。
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在进一步的发表后审查中，编辑委员会发现论文中表 1 以及图 2 - 5 的数据存在一些科学问题。尽管期刊多次尝试联系通讯作者进行澄清，但通讯作者一直未回应。最终，编辑委员会对论文研究结果的可靠性失去信心，依据 MDPI 的撤稿政策，决定撤稿。该撤稿决定已获得《Processes》主编的批准。其中一位作者同意撤稿，而其余作者未发表评论。此次撤稿事件提醒科研人员在学术研究中需严格遵守学术规范，维护学术的公正性和可靠性。
https://www.mdpi.com/2227-9717/7/11/794
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Processes (2019) - 2 Comments

doi: 10.3390/pr7110794% [FPERQR! issn: 22279717

Guan-Ting Pan, Siewhui Chong, Yi Jing Chan, Timm Joyce Tiong, Jun Wei Lim &, Chao-Ming Huang, Pradeep Shukla, Thomas Chung-

Kuang Yang &

#1 Desmococcus antarctica comment accepted July 2024

This paper is part of a special issue that has received an expression of concern: The Processes Editorial Offices is

aware of concens relating to undisclosed conflict of interest and citation irregularities in the number of papers

present in this Special Issue. The Editorial office and Editorial Board are investigating this matter in accordance
with MDPI procedures
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#2 Salipaludibacillus aurantiacus comment accepted April 2025

Paperis retracted:

The journal retracts the article titled “Physical and Thermal Studies of Carbon-Enriched Silicon Oxycarbide
Synthesized from Floating Plants” (1], cited above. Following publication, concerns were brought to the attention of
the Editorial Office regarding a potential undisclosed conflict of interest between the author and the Academic
Editor supervising the peer review of this article [1]. Adhering to our complaint policy, an investigation was
completed by the Editorial Office and Editorial Board, which confirmed a recent collaboration between an author
and the Academic Editor that could be perceived as a conflict of interest and was judged to not align with MDPI's
conflict of interest policy relating to the handling of Special Issue submissions
(https://wuw.mdpi.com/special_issues_guidelines). Consequently, the Editorial office and Editorial Board
conducted a post-publication review of this article. This included an Editorial Board review of the entire editorial
process, an assessment of the quality of the peer review, and an evaluation of the appropriateness of the final
decision made on this publication. During this process, the Editorial Board identified several scientific concerns
relating to the data presented in Table 1 and Figure 2-5. Despite multiple attempts by the journal to contact the
corresponding authors for clarification, the corresponding authors have remained unresponsive. As a result, the
Editorial Board has lost confidence in the reliability of the findings and decided to retract this publication [1], as per
MDPY's retraction policy (https://www.mdpi.com/ethics#_bookmark30). This retraction was approved by the Editor-
in-Chief of Processes. One of the authors agreed to this retraction, while the remaining authors have not provided

their comment.




